
Høringssvar fra Suldrup Lokalråd �l LUP 

 

1) Vi vil gerne starte vores høringssvar med at slå fast – Vi ser klart lokalt engagement fra ildsjæle der 

bor og lever i det lokal område som skal udvikles, som den allervig�gste ressource for lokal 

udvikling. Derfor ønsker vi, at Lokalråd styrkes mest muligt. Lokalrådet ser vi som en samlende og 

koordinerende kra(. Det er de gode snakke og planer der vedvarende arbejdes med der rykker 

området. Så enhver tanke om at svække lokalråd �l fordel for LUP-Koordineringsgruppe ser vi som 

svækkelse af lokal udvikling 

2) Vi vil starte med at sæ,e pris på at byrådet har sat proces i gang med at lave LUP for alle 

lokalområder med �lhørende økonomi �l at understø,e udvikling i alle byer og landsbyer. Vi stø,er 

således at �lføre ekstra midler �l lokal udvikling. Vi tror på det største poten�ale for lokal udvikling, 

hvis man kan få lokale kræ(er engageret. Vi frygter det bliver svært at bevare engagement, når vi 

også skal mødes over hele kommunen i LUP Koordinering. Det skal gøres så nemt som muligt, at 

være frivillig og lokal ildsjæl. De,e synes vi ikke vi kan se af de,e forslag. Det ser ud �l der kommer 

mere bureaukra� af de,e forslag. 

3) I Suldrup har vi år�ers historik for mange ildsjæle der arbejder for byens udvikling og for at gøre 

byen et godt sted at leve og bo. Samt gøre bosætning mulig. Her er Lokalrådet en meget samlende 

faktor. Derfor ønsker vi i store træk Lokalråd bevaret mest muligt i nuværende form, som et 

samlende og koordinerende råd. Med god kontakt �l såvel foreninger, forvaltning og Byråd. Vi finder 

det således, at det er en helt tosset ide og forkert retning at nedlægge lokalråd fra 2027. Vi tænker 

det er de lokale, der skaber udvikling. Det er o(e små �ng, som vi hur�gt kan få på plads. Et helt 

konkret eksempel er at vi på et møde hur�gt kunne sige JA tak �l lys på mul�bane, så ungdomsskole 

kan bruge den om a(enen. Hur�gt på beslu,et og udført. Så derfor uændret �l svagt styrket 

økonomi �l lokalråd. 

4) Vi vil fortsat gerne indgå i samarbejde med lokalråd for hele kommunen – Men vi har svært ved at 

se, at de enkelte Lokalråd kan finde repræsentanter som kan indgå I LUP Koordineringsgruppe. Og 

hvordan vil disse skabe enighed om bevilling af penge �l projekter. Vi er mere �l beslutning i 

Forvaltning og Byråd som ved bevillinger over 300.000,- 

5) Ang. Område inddeling. Suldrup og Hjedsbæk hænger naturligt sammen – så det giver fin mening, 

Men i Suldrup Lokalråd ser vi ikke den store sammenhæng med udviklingen i Sønderup og Suldrup. 

Så derfor ser vi ikke styrkelse af det lokale udvikling ved at slå de to områder sammen. Vi foreslår 

derfor at Suldrup og Hjedsbæk bliver et område og Sønderup et område. Helt generelt skal vi søge 

at gøre lokal udvikling så lokal som muligt for at sikre den lokale opbakning og arbejdsindsats. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


